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REVISTA PRESEI 
 

 Gardienii nu mai au rabdare cu Toader si anunta proteste in lant: Ne-a mintit! Vom bloca penitenciarele 
"A mintit", "ne-a ignorat", "ne-a exclus de la dezbateri", spune Sorin Dumitrascu, presedintele Federatiei 
Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor (FSANP), despre ministrul Justitiei, Tudorel Toader. 
Federatia sindicala pe care o conduce a anuntat joi ca protestele angajatilor din penitenciare vor intra intr-o noua 
faza. Gardienii cer rezolvarea urgenta a revendicarilor care tin de imbunatatirea conditiilor de lucru si de 
respectarea drepturilor salariatilor, dar si demiterea ministrului Justitiei, Tudorel Toader, pe care il acuza de 
incompetenta. 
 
Cum s-a ajuns aici? 
Sorin Dumitrascu a explicat pentru Ziare.com ca relatia gardienilor cu actualul ministru s-a deteriorat incepand 
din august 2017. Dupa ce au inceput primele proteste, au mai gasit putina intelegere la premierul Mihai Tudose, 
care le-a rezolvat o parte din solicitari. 
"Prim-ministrul la data aceea era un pic mai exigent cu ministrul (Tudorel Toder- n.red) si l-a pus la treaba. Atunci 
am primit o majorare de salariu de 10%, pe care au primit-o mai multi, am cerut plata orelor suplimentare, ni s-a 
promis, dar nu ni s-a dat, am cerut suplimentarea posturilor, 1.000 de posturi, am primit. Dupa care, din iarna am 
avut o problema cu orele suplimentare, care nu ni s-au mai dat", poveste Sorin Dumitrascu cum a inceput totul. 
Gardienii sunt nemultumiti ca din cauza lipsei de personal au multe activitati, asa ca stau frecvent peste program. 
De asemenea, cand subofiterii insotesc detinutii la instante sau la diferite activitati, depasesc timpul de serviciu. 
Astfel, acumuleaza ore suplimentare. Ei cer acum plata acestor ore. 
 
Cazul de la Vaslui 
Situatia orelor suplimentare neplatite s-a acutizat in iarna 2017-2018, atunci cand angajatii penitenciarului Vaslui 
au refuzat sa mai intre in serviciu. "S-a dus ministrul acolo, le-a promis ca le da. Ne-a mintit!", ofteaza Dumitrascu. 
"Oamenii nu au mai intrat la serviciu, joi-vineri. Ministrul a anuntat ca luni se duce acolo si s-a si dus, le-a promis 
ca-i rezolva, i-a mintit", repeta liderul sindical. 
Dumitrascu arata ca a urmat o relatie dificila cu ministrul, in contextul in care gardienii cereau imbunatatirea 
conditiilor de lucru, aprobarea statutului personalului din penitenciare, plata orelor suplimentare restante, care 
au ajuns la peste 1 milion de ore suplimentare neplatite, problemele cu salarizarea - sa fie pe acelasi statut cu 
angajatii din Invatamant si Sanatate si cu pensiile - dupa ce acestea au fost reduse, in 2017, cu 30%. 
 
Plangerea la Parchetul General 
"Am continuat genul acesta de proteste. Ministrul ne-a ignorat cererile. Chiar la un moment dat ne-a exclus de la 
discutii. L-am si dat in judecata pentru asta. Are un dosar la Parchet pe tema asta. Dupa asta (depunerea plangerii 
la Parchetul General - n.red.) m-a chemat la negocieri, cand s-a vazut cu dosarul la Parchet", explica Dumitrascu 
ce demersuri a facut. 
In vara, FSANP a anuntat noi proteste: cu procese in instanta, plangeri la Parchet, sau cu refuzul gardienilor de a 
lucra suplimentar. Pe 10 august, mai multi gardieni au intrat in greva japoneza. 
 
Penitenciarele, blocate 
In perioada 7 - 27 septembrie, organizatiile sindicale vor avea mai multe proteste in fata penitenciarelor, iar pe 3 
octombrie este anuntat un miting in fata Ministerului Justitiei. 
"Dupa care, pentru ca nu ne asteptam la reactii serioase din partea guvernantilor, vom bloca pe rand cate un 
penitenciar. Actiunea nu va avea aspectul grevei, pentru ca ne este interzis, dar asa cum au refuzat, cand cu orele 
suplimentare, oamenii sa intre in serviciu, pentru ca nu le sunt asigurate conditiile de siguranta, de personal, asa 
vor face si acum. Oamenii nu o sa spuna: Intru in greva. O sa spuna: Nu pot lucra pana nu o sa am conditiile 
necesare de siguranta pe care le am in lege". 
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Acuzatiile de incompetenta facute de sindicalisti la adresa lui Toader au legatura cu modul in care ministrul a 
gestionat problemele ridicate de gardieni. "Este vorba de intelegerea problemelor din penitenciare si de modul in 
care a gasit solutii pentru rezolvarea acestora", spune Dumitrascu. 
 
Contradictiile lui Toader 
Unul din exemple este cel al imputernicirilor pe functiile de conducere din Administratia Nationala a 
Penitenciarelor. Multi directori de penitenciare nu sunt numiti dupa ce dau un concurs, dar sunt imputerniciti pe 
functii pe o perioada limitata. Cand expira aceasta perioada, ei sunt din nou delegati in functii. Este o practica pe 
care Tudorel Toader a criticat-o public in cazul sefilor de parchete. 
"Aceasta practica vasalizeaza sistemul penitenciar. Dupa Toader s-a pronuntat impotriva lor, a facut exact asta. 
Pentru ca a realizat ca este convenabil sa aiba directorii de penitenciare la mana, o data la 6 luni, cand vin la 
imputernicire. El ce critica la parchete, de exemplu, practica la noi", mai spune liderul FSANP. 
Unul din cazurile celebre de imputernicire este chiar al directorului general al ANP, Marian Dobrica, care este deja 
la a treia imputernicire. 
 
"Nu s-a tinut de promisiuni" 
Secretar general in cadrul FSANP, Cosmin Dorobantu, arata ca minstrul Justitiei, Tudorel Toader, cat si Marian 
Dobrica, promit multe, dar in realitate nu rezolva nicio problema. 
Sindicalistii au cerut termene, ministrul chiar le-ar fi avansat date, dar nu s-a intamplat nimic. "Ministrul nu s-a 
tinut de promisiuni", arata Dorobantu. 
Secretarul general al FSANP arata ca daca nu le vor fi rezolvate problemele vor merge pana la blocarea activittatii 
in penitenciare, prin "indeplinirea atributiilor prin exces de zel". 
"Vom lua fiecare procedra si act normativ in parte si o vom aplica intocmai. Daca pana acum, din cauza deficitului 
de personal, am mai trecut cu vederea si am mai facut compromisuri, de acum incolo nu mai vrem sa le facem", a 
precizat Dorobantu. 
Cosmin Dorobantu arata ca sefii din ANP le ignora problemele, din acest motiv cer demiterea directorului general 
si al minsitrului Justitiei. "Directorul general nu vrea sa se implice. El are experienta. Nu ia nicio decizie de frica. 
Inclusiv ordonatorul de credite l-a delegat directorului adjunct", mai spune liderul FSANP. 
 
Revendicarile gardienilor 
- Conditii de lucru mai bune - ministrul Justitiei a promis acum 1 an standarde privind conditiile de lucru in 
penitenciare si un plan multianual de investitii, dar nu s-a tinut de cuvant. In schimb, bugetul pentru investitii a 
fost redus la jumatate. 
 
- Plata orelor suplimentare restante - in continuare sunt peste 1 milion de ore suplimentare restante neplatite. 
Ministrul Justitiei s-a angajat acum 6 luni la plata orelor suplimentare restante ca reactie la refuzul unor colegi de 
a intra in serviciu ca acestea vor fi platite, dar nu s-a tinut de cuvant. 
 
- Stoparea imputernicirilor ilegale - cerem reluarea concursurilor pentru ocuparea functiilor de management 
superior si incetarea practicii de vasalizare prin imputerniciri, unele deja ilegale prin depasirea limitei de 1 an 
permisa de lege. Insusi directorul general al ANP Marian Dobrica este imputernicit peste limita legala. 
 
- Eliminarea discriminarilor salariale - cerem aplicarea legii cadru a salarizarii (L153/2017) si pentru personalul din 
sectorul de aparare ordine publica si siguranta nationala incepand cu octombrie 2018. 
 
- Aprobarea Statutului politistului de penitenciare - cerem Ministerului Justitiei sa includa si observatiile 
sindicatelor in proiectele transmise, prin fortarea procedurii de avizare, la Parlament. 
 
- Incetarea abuzului asupra pensionarilor - cerem eliminarea din legislatie a scamatoriei legislative prin care, 
incepand cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin ordonanta de urgenta, pensiile angajatilor din 
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penitenciare, politistilor si militarilor. 
 
- Plata integrala a orelor suplimentare curente - cerem ministrului Justitiei sa aplice corect prevederea legala 
obtinuta in Parlament de catre sindicate referitor la plata orelor suplimentare, din ordinul acestuia (OMJ 
2721/2018) fiind practic eliminate arbitrar de la plata peste 50% dintre orele suplimentare nerecuperate in 
termen de 60 de zile. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parlamentul European va organiza o dezbatere, la începutul lunii octombrie, despre protestele din 10 august 
Parlamentul European va dezbate, în plenul de la începutul lunii octombrie, asupra protestelor violente din 10 
august, a anunţat, pe Facebook, europarlamentarul Siegfried Mureşan. De regulă, la astfel de discuţii poate 
participa şi premierul ţării respective, în acest caz premierul Viorica Dăncilă. 
Până la momentul difuzării acestei ştiri, Guvernul nu a anunţat dacă prim-ministrul a primit vreo invitaţie de 
participare la dezbaterea din Parlamentul European sau dacă va fi prezentă acolo din proprie iniţiativă. 
"Vă confirm că în prima săptămână din luna octombrie va avea loc o dezbatere despre statul de drept din 
România în plenul Parlamentului European. Acesta este singurul lucru stabilit până la acest moment despre acea 
dezbatere. Detaliile dezbaterii urmează a fi stabilite la următoarea conferinţă a preşedinţilor de grupuri 
parlamentare pe 13 septembrie. Cel mai important este ceea ce va avea de spus Comisia Europeană în dezbatere 
despre statul de drept din România, deoarece Comisia Europeană este gardianul tratatelor europene şi poate 
oferi o evaluare obiectivă. Aceasta este doar una din dezbaterile ce vor avea loc despre România în perioada 
următoare. În Comisia pentru Libertăţi Civile a Parlamentul European (LIBE) va avea loc curând o dezbatere cu 
prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, despre situaţia din România", arată eurodeputatul 
Siegfried Mureşan, într-o postare joi pe Facebook. 
Decizia organizării unei dezbaterii pe marginea violenţelor de la protestul care a avut loc pe 10 august în Piaţa 
Victoriei a fost luată în unanimitate de Conferinţa Preşedinţilor Parlamentului European, formată din liderii 
grupurilor politice şi preşedintele PE. Propunerea a fost făcută de grupul Verzilor din Parlamentul European. 
Pe 17 august, liderii Grupului Verzilor din Parlamentul European cereau Comisiei Europene să activeze 
mecanismul de apărare a statului de drept în cazul României, în contextul protestelor antiguvernamentale 
violente care au avut loc săptămâna trecută la Bucureşti, relatează cotidianul The Guardian. 
Procurorii militari de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie au înregistrat, până în prezent, 770 
de plângeri depuse împotriva jandarmilor care au intervenit la protestul din 10 august. 
"În urma activităţilor desfăşurate până astăzi, 3 septembrie 2018, în cauza aflată pe rolul Secţiei parchetelor 
militare având ca obiect cercetarea incidentelor violente petrecute cu ocazia manifestaţiei din Piaţa Victoriei din 
Bucureşti, numărul plângerilor penale înregistrate a ajuns la 770", potrivit Biroului de informare şi relaţii publice 
din cadrul PÎCCJ. 
Pe de altă parte, procurorii efectuează cercetări după ce 62 de jandarmi au spus că au fost agresaţi la mitingul din 
10 august, deşi nu fiecare a depus plângere, fiind înregistrate mai multe sesizări colective, au precizat, pentru 
MEDIAFAX, reprezentanţii parchetului, care au reunit cauzele într-un singur dosar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici după consultarea de la Cotroceni la care Iohannis a trimis consilierii: Singurul interes, faţă 
de bugetele membrilor în CSAT 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a confirmat că, la întâlnirea de la Cotroceni de joi, s-a discutat 
despre rectificarea bugetară, deşi credea că această întâlnire nu mai are obiect, din moment ce rectificarea a fost 
adoptată, miercuri, de Guvern. 
Joi, la ora 11:30, Teodorovici şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, s-au întâlnit, la Palatul Cotroceni, cu un consilier 
pe justiţie al preşedintelui Klaus Iohannis şi cu unul pe economie. Întâlnirea era programată între premierul 
Viorica Dăncilă şi preşedinte, dar premierul este în vizită oficială în Spania, iar Iohannis a decis să nu mai participe 
la întâlnire. 
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„Azi la întâlnire, bănuiam că poate fi o altă acţiune de acest tip. Mă gândeam că a rămas fără obiect întâlnirea, 
pentru că rectficarea bugetară a fost adoptată de Guvern. Într-adevăr, singurul interes manifestat a fost faţă de 
bugetele membrelor în CSAT. Întrebarea noastră a venit imediat: «În ce calitate discutăm un astfel de subiect?», 
dânşii nefiind membri ai CSAT. Mai mult, am menţionat foarte clar că acest subiect s-a discutat în şedinţa CSAT, 
şedinţă la care au confirmat cu toţii că a fost un dialog prealabil rectificării, cu doamna prim-ministru şi cu 
ministrul de Finanţe, pe rectificare, şi, mai mult discuţia s-a încheiat pentru că nu-şi mai avea rostul. Eu am sesizat 
o asumare din partea mea ca ministrul de finanţe că acele bugete asigură până la sfârşitul acelui an acele 
activităţi”, a spus Teodorovici, într-o intervenţie telefonică, la Antena 3. 
Ministrul Finanţelor a subliniat că poate bine ar fi fost mai bine, şi le-a cerut celor doi consilieri, ca la discuţie să 
participe preşedinte, „chiar dacă noi ca nivel nu ne ridicăm la nivelul domniei sale” şi „doamna premier nu a putut 
să vină din motive obiective”, a remarcat Teodorovici, pentru a discuta împreună cu cei doi miniştri, „în ansamblu, 
de bugetele tuturor structurilor de stat, pentru buna funcţionare a economiei, pe diferite probleme din 
economie”, în condiţiile el, ca ministru de Finanţe, avea toate documentele. 
„Din păcate, interesul a fost strict pe această zonă a structurilor din cadrul CSAT. Mai mult, probabil, pentru că 
doamna premier nu a participat la discuţie, (lui Klaus Iohannis – n.r.) şi-a desemnat doi consilieri, pentru că i s-a 
părut o discuţie la un nivel mult multe prea scăzut o întâlnire cu doi miniştri din Guvernul României. Chiar le-am 
cerut acest lucru şi celor doi consilieri, să îl roage pe domnul preşedinte să coboare la întâlnire, dacă are nevoie de 
elemente legate de buget, de rectificare, putem să discutăm, pentru ca, pe viitor, să evităm o situaţie total 
nejustificată, de a suspenda un CSAT, mai multe nefiind un temei legal în acest sens”, a punctat Teodorovici. 
Oficialul de la Finanţe susţine că va cere, în continuare, ca stenogramele de la întâlnirea CSAT de marţi să fie 
desecretizate. „Voi cere, în continuare, ca lucrurile să fie făcute public, pentru ca oamenii să vadă foarte clar 
discuţia din CSAT legată de rectificare, nimic mai mult. Să se vadă foarte clar că au fost de-acord cu propunerea pe 
care Guvernul a făcut-o pe rectificare şi ni s-a explicat că acest lucru nu este posibil, pentru că, în cazul în care se 
va face acest lucru, doar membri CSAT vor avea acces la informaţie. Este o explicaţie care nu cred că ţine, mai 
ales, când vine vorba de transparenţă, nemaifiind un subiect atât de secret încât lumea să nu-l ştie. De ce? Vreau 
să se vadă, dacă cei de faţă au acceptat propunerea de rectificare şi dacă a existat o comunicare prealabilă 
discuţiei din CSAT. Cu alte cuvinte, că nu exista niciun motiv din partea domnului preşedinte ca şedinţa CSAT-ului 
să fie suspendată. Trebuia clarificat şi supus la vot, pentru aviz negativ sau pozitiv, după caz”, a subliniat 
Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a menţionat că nu ştie dacă Avocatul Poporului va contesta rectificarea bugetară la Curtea 
Constituţională, aşa cum i-a cerut preşedintele Iohannis. 
„Nu (există temei juridic – n.r.), din punctul meu de vedere, nu. Spuneam şi ieri, în Guvern, înainte să discut 
despre rectificare, i-am arătat doamnei prim-ministru fundamentul legal primit de la Ministerul Justiţiei, în sensul 
că s-a respectat obligaţia legală de a solicita un aviz de la CSAT şi că există temei legal, pentru ca, în Guvern, să 
adoptăm rectificarea, chiar şi fără un răspuns clar din partea CSAT”, a menţionat Teoodorivici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Avocatul Poporului aşteaptă argumente de la Preşedinţie pentru a ataca rectificarea bugetară la CCR 
Avocatul Poporului a anunţat că va analiza atent cererea preşedintelui Klaus Iohannis de a ataca la CCR 
rectificarea bugetară adoptată de Guvern, precizând că în paralel aşteaptă şi argumentele juridice de la 
Preşedinţie pentru a demara un astfel de demers. 
"Avocatul Poporului va analiza cu atenţie solicitarea publică a Preşedintelui României de formulare a unei excepţii 
de neconstituţionalitate referitoare la Ordonanţa de urgenţă a Guvernului României privind rectificarea bugetară, 
după publicarea acesteia în Monitorul Oficial. În paralel cu propriile demersuri, Avocatul Poporului aşteaptă 
prezentarea de către reprezentanţii Administraţiei Prezidenţiale a argumentelor juridice pe baza cărora a fost 
formulată solicitarea publică a Preşedintelui României", se arată într-un comunicat de presă al Avocatului 
Poporului remis joi MEDIAFAX. 
Reprezentanţii instituţiei adaugă că vor analiza şi jurisprudenţa CCR, a CEDO şi a Comisiei de la Veneţia cu privire 
la acest subiect. 
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"În acest sens, Avocatul Poporului a dispus, încă de ieri, 5 septembrie 2018, identificarea şi studierea 
jurisprudenţei Curţii Constituţionale a României (C.C.R.) referitoare la eventualele implicaţii constituţionale ale 
adoptării unor acte normative în absenţa avizului consultativ, în general, respectiv a avizului consultativ al CSAT, 
în special. În acelaşi timp, este examinată atât jurisprudenţa Curţii Europene a Drepturilor Omului (C.E.D.O.), cât şi 
cea a Comisiei Europene pentru Democraţie prin Drept a Consiliului Europei (Comisia de la Veneţia). Jurisprudenţa 
instituţiilor sus-amintite este analizată şi cu privire la posibila existenţă a unui conflict juridic de natură 
constituţională între Preşedinte şi Guvern. De asemenea, sunt examinate atât Legea nr. 415/2002 privind 
organizarea şi funcţionarea Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, cât şi alte reglementări aplicabile în materie", a 
completat sursa citată. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, după ce Executivul a aprobat rectificarea bugetară fără aviz CSAT, 
că Guvernul forţează limitele Constituţiei şi a cerut Avocatului Poporului să sesizeze CCR în privinţa OUG de 
rectificare a bugetului de stat pe anul 2018. 
”Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, condamnă ferm adoptarea proiectului rectificării bugetare de 
către Guvernul condus de Prim-ministrul Viorica Dăncilă, fără avizul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării. Este 
inadmisibilă această abordare a Executivului, în condiţiile în care avizul CSAT este obligatoriu atunci când sunt 
afectate bugetele instituţiilor din domeniul securităţii naţionale. Ignorând cu bună ştiinţă necesitatea avizului 
CSAT, Guvernul se situează de unul singur în afara cadrului legal în vigoare. Demersul inexplicabil de a continua cu 
adoptarea rectificării bugetare în aceste condiţii demonstrează lipsa evidentă a dorinţei de dialog a Guvernului în 
interesul cetăţenilor. Este o nouă acţiune care arată agenda paralelă pe care Guvernul Dăncilă o are cu agenda 
reală a românilor şi o încercare de a abate atenţia opiniei publice de la problemele grave la care Guvernul nu este 
capabil să găsească soluţii. Pesta porcină africană este cel mai elocvent exemplu de criză generată de lipsa 
măsurilor pe care Executivul avea datoria să le adopte, astfel încât să fie stopată răspândirea virusului şi să fie 
evitate pagubele imense pe care în prezent vedem că le suportă crescătorii de porcine şi populaţia”, se arată într-
un comunicat de presă al preşedintelui Klaus Iohannis. 
El a ţinut să avertizeze încă o dată că ”lipsa de viziune şi de responsabilitate, cât şi modul dezastruos în care a fost 
gestionată activitatea guvernamentală fac previzibilă intrarea României în dificultăţi majore”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Companiile de stat, principalul subiect în a doua şedinţă a coaliţiei PSD-ALDE. Vâlcov a fost prezent la întâlnire 
Companiile de stat, cum ar fi complexele energetice Oltenia şi Hunedoara, Nuclearelectrica au fost principalul 
subiect de discuţie în şedinţa coaliţiei PSD-ALDE care a durat peste trei ore, au spus surse politice pentru 
MEDIAFAX. La întrunire a participat şi Darius Vâlcov, consilierul premierului. 
La şedinţă au mai fost prezenţi mai mulţi directori ai complexurilor energetice, precum Oltenia şi Hunedoara. 
Întâlnirea a ţinut aproximativ trei ore şi jumătate, timp în care ministrul Energiei, Anton Anton, liderii coaliţiei, 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu şi ceilalţi participanţi au discutat despre probleme care ţin de domeniul 
energiei. 
La discuţii au mai fost prezenţi consilierul pe probleme economice al premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov şi 
secretarul general ALDE Daniel Chiţoiu, potrivit surselor citate. 
Sursele au mai spus, pentru MEDIAFAX, că nu a fost abordat niciun subiect politic la această a doua întâlnire a 
coaliţiei de guvernare. La prima şedinţa, cea care a avut loc joi la ora 11.30, au participat doar liderii coaliţiei, Călin 
Popescu Tăriceanu şi Liviu Dragnea în biroul său de la Camera Deputaţilor. Cei doi au discutat aproximativ o 
jumătate de oră. 
De asemenea, la această a doua întâlnire a coaliţiei, care a avut loc tot în biroul lui Dragnea de la Parlament, nu a 
fost stabilit nimic în legătură cu legea offshore, au precizat sursele menţionate. 
Tot joi, de la ora 13.30, Călin Popescu-Tăriceanu s-a întâlnit, în biroul său de la Senat, cu reprezentanţii 
ExxonMobil Exploration and Production România, aceştia fiind apoi primiţi de către Liviu Dragnea, în biroul său de 
la Camera Deputaţilor, au precizat sursele MEDIAFAX. Potrivit surselor citate, discuţiile între Tăriceanu şi Dragnea 
cu reprezentanţii Exxon au vizat legea offshore care reglementează exploatarea gazelor din Marea Neagră. 
(Sursa: Mediafax) 
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 DNA anunţă că are în lucru un dosar în care este vizată Adina Florea/ Răspunsul candidatei: Nimeni din 
această structură nu mi-a comunicat despre dosar 
Direcţia Naţională Anticorupţie a transmis, la solicitarea MEDIAFAX, că are în lucru un dosar în care este vizată 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef DNA, în cauză fiind începută 
urmărirea penală doar cu privire la fapte. 
"Dosarul la care faceţi referire se află în lucru pe rolul DNA - Structura Centrală, în cauză fiind începută urmărirea 
penală doar cu privire la faptă (“in rem”). Această etapă nu presupune formularea unor acuzaţii împotriva unei 
persoane, ci instituirea cadrului procesual în care se pot strânge probe cu privire la fapta pentru care a fost 
începută urmărirea penală. Alte informaţii privind stadiul anchetei nu pot fi oferite în conformitate cu prevederile 
art.12, alin.1, lit. e) din Legea 544/2001", a transmis Biroul de Informare şi Relaţii Publice al DNA, la solicitarea 
MEDIAFAX, care a întrebat dacă instituţia are în lucru vreun dosar în care este vizată Adina Florea. 
Adina Florea, despre dosarul de la DNA: Nimeni din această structură nu mi-a comunicat despre dosar 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef DNA, a declarat, joi, corespondentului 
MEDIFAX, că nimeni din această structură nu i-a comunicat că este instrumentat un dosar în care este vizată. 
Adina Florea a spus singura informaţie pe care o deţine despre dosarul în care ar fi vizată este că acesta a fost 
redeschis de ÎCCJ. 
„Nu ştiu de existenţa acestui dosar, pentru că niciodată nimeni din această structură (DNA – n.r.) nu mi-a 
comunicat nimic. Nici procedural, nici citaţie, nu m-a invitat să dau nici vreo declaraţie. Eu nu ştiu nimic despre 
dosar. Ştiu doar că s-a redeschis de către Înalta Curte”, a declarat Adina Florea, pentru MEDIAFAX. 
Întrebată dacă existenţa acestui dosar ar reprezenta o piedică în ceea ce priveşte candidatura sa la şefia DNA, 
Adina Florea a răspuns că din punctul ei de vedere nu ar trebui să fie nicio problemă. 
„Nu am a-mi face niciun proces de conştiinţă cu privire la acest dosar atâta vreme cât nimeni nu mi-a comunicat 
niciun act de procedură. Atâta vreme cât a fost o ordonanţă de clasare şi s-a redeschis la plângerea părţii. Cred, 
habar n-am… Din punctul meu de vedere nu este nici un fel de problemă, dovadă că mi-am şi depus candidatura”, 
a mai spus Adina Florea. 
Procurorul Adina Florea este propunerea minstrului Tudorel Toader pentru funcţia de şef al DNA, a anunţat, joi, 
Ministerul Justiţiei. 
Adina Florea vine de la Parchetul Curţii de Apel Constanţa. Înainte de această funcţie, ea a ocupat şi scaunul de 
prim-procuror al Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa, dar şi pe cel de procuror general adjunct al 
Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa. 
Adina Florea a cerut redeschiderea dosarului în care fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, a fost cercetat 
după ce a defilat îmbrăcat într-o uniformă cu însemne naziste la o prezentare de modă din Mamaia, în iulie 2009. 
Dosarul a fost închis pentru că ţinuta nu avea legături cu nazismul, însă Florea a infirmat soluţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Forumul Judecatorilor ii cere lui Victor Ciorbea sa atace la CCR ordonanta de urgenta data pentru Inspectia 
Judiciara 
Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania ii cere Avocatului Poporului sa sesizeze imediat Curtea 
Constitutionala a Romaniei (CCR), privind dispozitiile OUG 77/2018, pentru completarea art. 67 din Legea nr. 
317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, care permite mentinerea in functie a actualei conduceri a 
Inspectiei Judiciare. 
"Data fiind adoptarea acestui act normativ, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania a adresat Avocatului 
Poporului, dl. Victor Ciorbea, o cerere pentru sesizarea imediata a Curtii Constitutionale, in acord cu dispozitiile 
art. 59 alin. (1) si art. 146 lit. a) 
si d) din Constitutie. 
Avocatul Poporului are atributia expresa de a sesiza Curtea Constitutionala cu privire la legi si ordonante, iar 
aceasta nu este limitata la protectia drepturilor omului, rolul sau trebuind sa fie extrem de activ in apararea 
statului de drept, prin urmare si a angajamentelor internationale luate in acest sens de Statul roman (a se vedea 
Avizul nr. 685 din 17 decembrie 2012, CDL-AD(2012) 026, Comisia Europeana pentru Democratie prin Drept - 
Comisia de la Venetia)", se arata intr-un comunicat de presa remis joi Ziare.com. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Asociatia atrage atentia OUG incalca dispozitiile art.1 alin. (3) si (5) si ale art.133 alin. (1) si art.134 alin. (4) din 
Constitutia Romaniei, dar si dispozitiile art.4 alin. (2) si art.16 alin. (1). 
"O interventie legislativa printr-o Ordonanta de urgenta a Guvernului are ca efect nu acoperirea unei pretinse 
'lacune legislative', cum se arata in preambulul ordonantei, ci amputarea unei atributii a Consiliului Superior al 
Magistraturii, in virtutea rolului sau constitutional de garant al independentei justitiei, ceea ce ar putea 
contraveni literei si spiritului legii, dar si Constitutiei Romaniei, deoarece ar introduce in circuitul juridic 
posibilitatea exercitarii unei functii de conducere pe o perioada nedeterminata, prin prelungire automata, ca efect 
nediferentiat al legii, a unui mandat expirat, fara nicio posibilitate de exercitare de catre CSM a marjei de 
apreciere care este de esenta rolului sau constitutional", subliniaza FJR. 
Reactia asociatiei vine in contextul in care guvernul a adoptat miercuri un proiect de Ordonanta de Urgenta, care 
stabileste ca actualii sefi ai Inspectiei Judiciare, ale caror mandate au expirat pe 1 septembrie, pot ramane ca 
interimari la conducere pana la data ocuparii acestor functii in conditiile legii. 
Ordonanta de urgenta completeaza articolul 67 din Legea nr.317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, 
care stabileste modul in care sunt numiti Inspectorul-sef si inspectorul-sef adjunct al Inspectiei Judiciare. 
Adoptarea acestei ordonante a fost ceruta insistent de Liviu Dragnea. 
Mandatele inspectorului sef al Inspectiei Judiciare (IJ), judecatorul Lucian Netejoru, si al inspectorului sef adjunct, 
procurorul Gheorghe Stan, au expirat pe 1 septembrie, iar institutia nu are in acest moment o conducere. 
Potrivit unor surse judiciare, proiectul de OUG a fost adoptat de Guvern fara sa aiba avizul Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM) . Este vorba de o a doua varianta de proiect de OUG, initiat de Tudorel Toader, dupa ce 
saptamana trecuta trimisese un alt proiect la CSM. Mass-media a dezvaluit acest proiect si care erau mizele sale. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Teodorovici: Declaratiile FMI privind cresterea economica, alarmiste de multe ori 
Ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, a declarat ca va avea o discutie cu reprezentantul Fondului Monetar 
International la Bucuresti, care a anuntat joi ca FMI ar putea modifica in jos prognoza de crestere pentru 
Romania, deoarece "astfel de afirmatii trebuie foarte bine fundamentate atunci cand se fac publice". 
"O sa am o discutie cu reprezentantul FMI la Bucuresti, pentru ca totusi afirmatiile acestea trebuie sa fie foarte 
bine fundamentate atunci cand se aduc in spatiul public. Pe de alta parte, toate estimarile de-a lungul anilor - ca 
au fost de la Comisia Europeana, de la Fondul Monetar, de la Consiliul Fiscal, sau din alte zone de acest tip - au 
fost nu neaparat mai prudente, poate si mai alarmiste de multe ori, iar executia sau inchiderea anilor fiscali au 
aratat foarte clar ca lucrurile au stat asa cum noi am anticipat si am promis, ceea ce nu neaparat ar trebui sa fie 
un subiect de disputa. Este normal ca cine e din afara Romaniei sa gandeasca din pacate astfel. 
Din pacate, sunt si in Romania cei care gandesc astfel, dar de fiecare data, la final de an, s-a vazut clar ca cifra 
estimata de noi, ca vorbim de deficit, de datorie publica, de alti indicatori macroeconomici, lucrurile au stat exact 
asa cum am anticipat", a explicat Teodorovici, la Digi 24. 
Alejandro Hajdenberg, reprezentantul permanent al FMI in Romania, a declarat joi, la o conferinta de presa, ca 
Fondul Monetar International ia in considerare modificarea prognozei de crestere economica pentru Romania din 
acest an de la 5,1% la 4-4,5%. 
"Pentru acest an, noi avem o proiectie de 5,1%, oficial, cresterea PIB-ului, dar aceasta va fi revizuita in octombrie 
si pe baza celor mai recenti indicatori. Decelerarea semnificativa a activitatii economice in prima jumatate a 
anului va fi probabil in jurul a 4-4,5%", a spus Alejandro Hajdenberg. 
Acesta a subliniat ca proiectia pe termen lung de crestere economica, de 3-3,5%, va fi pastrata. 
De asemenea, oficialul FMI a afirmat ca pentru acest an Fondul are proiectat un deficit fiscal de 3,6% din PIB, 
cifrele sunt inca analizate, dar pentru moment "raman ingrijorati ca tinta de 3% ar putea fi ratata". 
In raportul "World Economic Outlook", publicat in aprilie, Fondul Monetar International (FMI) a revizuit in 
crestere, de la 4,4% la 5,1%, estimarile privind evolutia economiei romanesti in acest an. 
Pe de alta parte insa, in 2019, FMI se asteapta la o incetinire semnificativa, la 3,5%, a cresterii PIB-ului Romaniei. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Legea lobby-ului elimină onorariul de succes în cazul contractelor cu statul  
Miniştrii, parlamentarii şi aleşii locali nu au voie să desfăşoare activităţi de lobby pe perioada mandatului, iar 
onorariul de succes pentru contractele cu statul se face venit la buget, prevede propunerea legislativă privind 
transparenţa în domeniul lobby-ului, obţinută de MEDIAFAX. 
„Prezenta lege reglementează obligațiile de conduită și de înregistrare în asociere cu activitățile prin intermediul 
cărora se urmărește influențarea directă a activității de legiferare și a proceselor decizionale la nivelul 
administrației publice centrale și locale”, potrivit proiectului de lege obţinut de MEDIAFAX, intitulat „Legea privind 
transparența în domeniul lobby-ului și al reprezentării intereselor”. 
Proiectul de lege a fost prezentat într-o primă lectură, în şedinţa conducerii centrale a ALDE din 28 august, de 
către deputatul Varujan Vosganian. Surse din conducerea ALDE au declarat, joi, pentru MEDIAFAX, că propunerea 
legislativă urmează să fie înregistrată oficial în Parlament săptămâna viitoare, pentru dezbatere şi vot. 
Activitatea de lobby reprezintă, potrivit propunerii legislative, „orice contact organizat și structurat cu 
reprezentanți publici pentru exercitarea unei influențe în interesul unui client” în sensul influențării activității de 
legiferare și a deciziilor administrației publice, iar lobbyist-ul este definit ca fiind „o persoană care exercită o 
activitate de lobby în calitate de angajat sau prestator în cadrul unei societăți de lobby sau în cadrul unei societăți 
care include și lobby-ul în obiectul său de activitate”. 
Potrivit proiectului de lege a lobby-ului, demnitarii numiți sau aleși, funcționarii publici și personalul contractual, 
în măsura în care își desfășoară activitatea în procesul de legiferare și în procesul de punere în aplicare a legislației 
specifice, sunt „reprezentanți publici” şi acestora li se interzice să desfăşoare, pe perioada mandatului sau a 
funcției deținute, „activitate de lobbyist, în sensul prezentei legi, în domeniul său de activitate”. De asemenea, 
conflictele de interese și incompatibilitățile pentru persoanele care fac obiectul Legii nr.161/2003 în relația cu 
societățile comerciale „se aplică întocmai și în relația cu societățile de lobby și cu și societățile care angajează 
lobbyiști interni”. 
„O persoană care desfășoară o activitate de lobby și de reprezentare a intereselor trebuie să prezinte misiunea sa, 
la primul contact cu un reprezentant public, precum și identitatea și preocupările specifice ale beneficiarului sau 
clientului său, respectiv ale asociației de interese; să nu dobândească informații într-o modalitate și o formă 
ilegale; să comunice informațiile deținute pentru exercitarea activității sale cu respectarea adevărului; să se 
informeze cu privire la restricțiile de activitate și la normele de incompatibilitate adoptate pentru reprezentanții 
publici și să respecte restricțiile respective; să nu exercite nicio formă de presiune ilegală sau inadecvată asupra 
reprezentanților publici; aceasta nu exclude efectuarea acțiunilor legale în sensul prevederilor legii civile, pentru a 
asigura efectele necesare unei intervenții”, mai stipulează proiectul de lege. 
O parte din datele şi informaţiile despre societățile de lobby, societățile care angajează lobbyiști interni şi 
grupurile de interese „vor fi puse la dispoziția publicului gratuit, în format electronic”, spune proiectul de lege. 
Printre datele care vor putea fi consultate public se numără numele și datele de naștere ale lobbyiștilor, cifra de 
afaceri obținută din activitățile de lobby, precum și numărul de comenzi, denumirea (firma), numărul de 
înregistrare la registrul comerțului, sediul, o scurtă descriere a activităților profesionale sau comerciale, codul de 
conduită. Prevederile contractuale nu figurează, potrivit legii, pe lista informaţiilor accesibile publicului larg. 
DESCARCĂ PROIECTUL DE LEGE 
„Este nulă orice clauză dintr-un contract de lobby prin care se prevede onorariu de succes în măsura în care 
activitatea de lobby urmărește încheierea contractelor cu statul sau cu o unitate administrativ-teritorială. 
Onorariul de succes prevăzut în contractul de lobby se face venit la bugetul de stat", se mai arată în proiectul 
legislativ. 
Încălcarea acestei prevederi de către un client al unei activități de lobby, respectiv de către o societate de lobby 
sau de o societate care angajează lobbiști interni, constituie contravenție și se sancționează cu amendă de până la 
50.000 lei. În cazul săvârșirii repetate a faptei, amenda este de 100.000 lei. Constatarea și sancționarea 
contravenţiei, în acest caz, se efectuează de către personalul de specialitate din cadrul Ministerului Finanțelor 
Publice. 
De asemenea, proiectul stipulează că „în situația în care părțile contractante ale unei comenzi de lobby convin o 
remunerație care depășește semnificativ valoarea reală a comenzii, suma respectivă se face venit la bugetul de 
stat”. 
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Propunerea legislativă mai prevede înfiinţarea unui Registru de lobby, administrat de Oficiul Registrului 
Comerțului de pe lângă Tribunalului Municipiului București, în care vor fi înregistrate societățile de lobby, precum 
și atribuțiile acestora, societățile care angajează lobbyiști interni, precum şi grupurile de interese. Organizarea și 
funcționarea Registrului de lobby și de reprezentare a intereselor se aprobă prin Hotărâre a Guvernului, inițiată 
de Ministerul Justiției. Societățile de lobby și societățile care angajează lobbyiști, precum şi lobbyiștii și lobbyiștii 
interni, pot exercita activități de lobby numai de la data înregistrării în Registrul de lobby. 
Legea lobby-ului nu se aplică organizațiilor sindicale și organizațiilor patronale, partidelor politice, cultelor 
recunoscute potrivit legii, structurilor asociative ale autorităţilor administraţiei publice locale, instituțiilor publice 
din domeniul asigurărilor sociale, şi nici grupurilor de interese care nu încadrează personal în calitate de 
reprezentanți ai intereselor. 
De asemenea, dispoziţiile legii nu sunt aplicabile: „a) activităților reprezentanților publici în legătură cu 
îndeplinirea atribuțiilor ce le revin, conform legii; b) activităților unei persoane prin care aceasta valorifică 
propriile interese fără caracter antreprenorial; c) valorificării unor drepturi sau reprezentării intereselor unei părți 
sau a unei entități implicate în relații cu autoritățile administrative sau judiciare, în condițiile legii; d) consultanței 
juridice și reprezentării realizate de către avocați, notari, agenți fiduciari și alte persoane autorizate în acest sens; 
e) valorificării intereselor de politică externă în cadrul relațiilor diplomatice sau consulare; f) activităților 
desfășurate la cererea unor reprezentanți publici” 
Potrivit expunerii de motive, adoptarea legii lobby-ului va permite „informarea corectă şi promptă a opiniei 
publice în legătură cu acţiunea de influenţare a decidentului public, prin promovarea scopurilor grupurilor de 
interese”. 
„Prezenta lege porneşte de la asumarea concepţiei potrivit căreia, în societăţile democratice, existenţa grupurilor 
de interese este firească şi, în anumite condiţii, legitimă. Grupurile de interese formează un mecanism de 
reprezentare a intereselor cetăţenilor şi, prin activitatea lor, constituie o modalitate de a verifica măsura în care 
politicile publice satisfac nevoile sociale ale cetăţenilor. Privit din perspectiva unei democraţii participative, 
împiedicarea manifestării unor astfel de influențe exercitate de grupurile de interese nu este o soluţie viabilă. În 
schimb, competiția liberă dintre ele, în condiţii transparente, pot influenţa în mod pozitiv deciziile autorităţilor 
publice”, potrivit expunerii de motive. 
Iniţiatorii mai consideră că în combaterea corupţiei, a conflictului ori a traficului de interese, prioritară este 
acţiunea preventivă şi nu cea punitivă. 
„Desigur că, în condiţiile specifice fiecărei perioade şi fiecărui domeniu al vieţii economico-sociale, grupurile de 
interese pot avea o poziţie inegală şi acţiunea lor poate avea un impact diferenţiat asupra decidentului public. 
Acest risc poate conduce la percepţia că activitatea de lobby poate pune, la un moment dat, scopurile grupurilor 
de interese şi binele public într-o stare conflictuală şi că, în loc de a contribui la fundamentarea deciziei publice, 
este, dimpotrivă, un factor de distorsiune. Opinia iniţiatorilor este aceea că împiedicarea activităţii de lobby ori 
punerea ei într-o lumină negativă, trimiţând-o în sfera incidenţelor de natură penală este o atitudine ce nu poate 
fi acceptată. Nutrim convingerea că, în combaterea corupţiei, a conflictului ori a traficului de interese, prioritară 
este acţiunea preventivă şi nu cea punitivă. Tocmai pentru a preveni un astfel de risc este necesară asigurarea 
transparenței intereselor, a activităților realizate pentru promovarea lor (lobby), a actorilor care reprezintă acele 
interese și, în primul rând, a proceselor decizionale din sfera publică”, se arată în expunerea de motive. 
Întrebat de corespondentul MEDIAFAX dacă UDMR va susţine o lege a lobby-ului, promisă de coaliţia PSD-ALDE, 
liderul grupului parlamentar UDMR din Camera Deputaţilor, Korodi Attila, a spus luni că parlamentarii maghiari 
aşteaptă să vadă ce anume va conţine un proiect de lege în acest sens. 
„S-a discutat mult, dacă va fi o lege corectă, atunci se poate sprijini, numai că nu am văzut niciun proiect de lege a 
lobby-ului în Parlament. Vom analiza proiectul care va fi depus. Această problemă trebuie legiferată, pentru că 
este nevoie de un cadru legal corect care să nu facă o confuzie cu activităţi ilicite. Orice ţară are în legislaţia 
proprie reglementări cu privire la interacţiunea dintre zona privată şi zona publică pentru a reprezenta interese, o 
reglementare trebuie să existe”, a declarat Korodi. 
Comitetul Executiv Naţional PSD a decis, la Neptun, pe 1 septembrie, să susţină o lege a lobby-ului. „Înfiinţarea 
societăţilor de lobby, simplificarea accesului public la procesul de legiferare şi la cel decizional. Text de lege 
preluat integral din legislaţia în materie din Austria. Înfiinţează Registrul de lobby şi de reprezentare a intereselor. 
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Legiferează profesia de lobbyst. Creşt transparenţa în procesul de legiferare şi în cel decizional. Permite 
interacţiunea mediului de afaceri cu decidenţii politici printr-o reglementare eficientă în acest sens. Permite 
implicarea societăţii civile în procesul decizional, atât la nivel legislativ, cât şi la nivel executiv”, se arată în 
documentul discutat sâmbătă de PSD, la Neptun. 
Deputatul ALDE Varujan Vosganian, a prezentat, pe 28 august, în conducerea centrală a partidului, un proiect de 
lege privind reglementarea activităţii de lobby care conţine „anumite constrângeri pentru decidenţii politici, pe 
perioada în care ocupă funcţia publică nu au voie să aibă activităţi de lobby". 
„Legea privind reglementarea activităţii de lobby este o tentativă care a mai fost în Parlament de câteva ori şi de 
fiecare dată a eşuat în a ajunge la finalizare. Această propunere legislativă vine în contextul în care societatea 
noastră este suficient de matură şi noi recunoaştem existenţa firească a activităţii de lobby şi a grupurilor de 
interese. Care este menirea acestui proiect de lege? Să creeze transparenţă, să elimine orice suspiciune cu privire 
la faptul că activitatea de lobby ar putea să distorsioneze decizia publică şi ar putea să inducă trafic de influenţă 
sau conflict de interese”, a declarat, marţi, la Parlament, deputatul ALDE, Varujan Vosganian, după şedinţele 
Biroului Politic Executiv şi a Delegaţiei Permanente ale ALDE. 
Potrivit acestuia, acţiunile civice şi de consultanţă nu fac obiectul legii prezentate de acesta. 
„Sigur că anumite activităţi, cum ar fi cele de natură civică patrimonială, cum ar fi activităţile de consultanţă, 
promovarea prin sindicate şi patronate nu fac obiectul acestei legi, dar toate societăţile care îndeplinesc o 
activitate de promovare şi care au un contract comercial cu un client şi promovează interesele clienţilor în faţa 
decidenţilor publici trebuie să se înscrie în acest registru de lobby care, cu excepţia componentei care ţine de 
detaliile contractelor este public şi poate fi consultat de opinia publică”, a declarat Varujan Vosganian. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vicepremier: O nouă TAXĂ AUTO va intra în vigoare între 1 ianuarie 2019 şi 31 martie 2019 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a declarat, joi, că o nouă taxă auto va intra în vigoare de la 1 ianuarie - 31 
martie 2019, urmând să fie nu doar o taxă pe norma de poluare, ci se vor lua în calcul şi capacitatea cilindrică, dar 
şi alte componente ale maşinilor. 
„Eu mi-am pus termen şi ştiţi că, atunci când îmi pun termen, mi-am luat angajamentul o şi fac, ca undeva, până la 
sfârşitul anului, să găsim forma finală ca la începutul anului viitor să ştim exact ceea ce avem de făcut, cum 
gândim proiectele de mediu. Să intre în vigoare de la 1 ianuarie, sau poate că perioadă de tranziţie 31 martie, ca 
lumea să se acomodeze pentru că aşa este normal”, a afirmat Gavrilescu, într-o emisiune la Antena 3. 
„Vrem să fie o taxă nu numai pe norma de poluare, trebuie să te gândeşti şi la capacitatea cilindrică şi la tot. 
Trebuie să avem în vedere toate componentele să nu avem niciun fel de problemă”, a precizat ministrul Mediului. 
De asemenea, referitor la plata taxei auto, ministrul a precizat că s-au transmis 800 de milioane de lei, urmând să 
fie emise ordine pentru încă 700 de milioane de lei. 
„Am avut o Hotărâre de Guvern şi ştiţi foarte bine exact cum am reuşit să programăm plăţile pentru cele cinci taxe 
care au fost înaintea timbrului de mediu şi inclusiv pentru darea în plată acum de la 1 septembrie a timbrului de 
mediu. Noi deja am plătit 800 de milioane, urmează să fie date în plată, cu aprobarea bugetului, bineînţeles, 
emise ordine pentru încă 700 de milioane”, a declarat ministrul Mediului. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Plafonul pentru Programul Rabla a fost majorat cu încă 200 de milioane de lei 
Programul Rabla a fost suplimentat cu 200 de milioane de lei, a anunţat, joi seara, ministrul Mediului, Graţiela 
Gavrilescu. 
Banii permit achiziţionarea a 30.000 de maşini noi, după ce prin prima parte a programului au fost achiziţionate 
21.000 de maşini noi. 
Cei 700 de lei, prima de casare, pot fi suplimentaţi cu 1.000 de lei pentru maşini cu emisii reduse sau cu 1.700 de 
lei pentru cele hibrid, a menţionat Gavrilescu, la Antena 3. 
Pentru cumpărarea unei maşini electrice sprijinul guvernamental ajunge la 10.000 de euro, în circulaţie fiind deja 
500 de maşini electrice 100%. 
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Ministrul a mai spus că vor fi suplimentate şi numărul de staţii de încărcare a maşinilor electrice, cu fonduri 
europene. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 PROIECT: Despăgubirile de 188 de milioane de lei datorate de Metrorex unei companii de construcţii, plătite 
de la buget 
Ministerul Transporturilor a lansat joi în dezbatere publică un proiect de Hotărâre de Guvern prin care 
despăgubirile datorate de Metrorex către Astaldi, de 188 de milioane de lei, vor fi plătite de la bugetul statului. 
„De la bugetul de stat se reconstituie plăţile efectuate din veniturile proprii ale societăţii care au determinat 
cheltuieli suplimentare stabilite prin hotărâri judecătoreşti şi arbitrale în cadrul proiectelor de investiţii finanţate 
de la bugetul de stat sau din fonduri externe nerambursabile”, se precizează în proiect. 
„Metrorex beneficiază de sume de la bugetul de stat pentru: - rambursări de credite, inclusiv dobânzile şi 
comisioanele aferente, contractate de Metrorex cu destinaţia realizării investiţiilor şi garantate de stat; stingerea 
obligaţiilor Metrorex stabilite prin hotărâri judecătoreşti şi arbitrale, care constituie titluri executorii, aferente 
investiţiilor fără existenţa culpei companiei”, precizează Ministerul Transporturilor. 
La sfârşitul lunii august, Corpul de Control al Ministrului Transporturilor (MT) a analizat circumstanţele care au pus 
în sarcina Metrorex despăgubirea de 188 de milioane de lei atribuită constructorilor Magistralei 5 Drumul Taberei 
– Eroilor. 
-0:14 
Societatea trebuie să despăgubească asocierea formată din Astaldi S.p.A - FCC Construccion SA, Delta ACM 93 SRL 
şi AB Construct SRL pentru revendicări solicitate în perioada 2011-2015. „Metrorex face acum toate demersurile 
pentru achitarea datoriei de 188 de milioane de lei (aproximativ 40 de milioane de euro) stabilite printr-o 
hotărâre a instanţei în anul 2017, rămasă definitivă şi irevocabilă în luna mai 2018, fără a afecta activitatea 
societăţii”, arată reprezentanţii Metrorex. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Transporturilor îi răspunde Gabrielei Firea: Am propus ca proiectul de act normativ pentru 
transferul centurii la Primărie să fie realizat de PMB 
Ministerul Transporturilor (MT) a anunţat, joi, că a propus ca proiectul de act normativ ce va reglementa 
transferul Şoselei de centură a Capitalei din proprietatea publică a statului şi concesiunea CNAIR în proprietatea 
publică a Municipiului Bucureşti să fie elaborat în cadrul Primăriei Generale. 
„Această propunere a fost agreată, urmând ca Ministerul Transporturilor să promoveze proiectul pe circuitul de 
avizare”, se precizează într-un comunicat de presă al instituţiei. MT a propus acest act normativ atât la discuţiile 
din luna mai, dar şi la ultima întâlnire din data de 30 august. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a acuzat, în debutul şedinţei Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti (CGMB) de joi, dezinformări referitoare la preluarea Centurii Capitalei de către Primărie de la CNAIR, 
precizând că Guvernul nu a depus până acum nicio cerere de atragere de fonduri europene pentru acest obiectiv. 
De asemenea, ministerul precizează în comunicatul emis joi că stadiul actual pentru sectoarele de drum cu 4 benzi 
de circulaţie, cele care urmează să se construiască, s-a intabulat dreptul de proprietate publică a statului asupra 
imobilelor afectate de lărgirea drumului de la două la patru benzi, după ce a fost efectuată exproprierea 
imobilelor. 
„Pentru drumul existent unde nu au fost începute lucrările de modernizare, urmează să fie semnat un contract, în 
termen de 7 zile, pentru întocmirea documentaţiei cadastrale în vederea înscrierii în cartea funciară a dreptului 
de administrare. De asemenea, instituţia precizează că s-a instituit şi funcţionează o Comisie mixtă formată din 
Ministerul Transporturilor - Primăria Municipiului Bucureşti – Oficiul de Cadastru, având loc chiar şi 
întâlniri/discuţii ale acestei comisii, ultima dintre ele fiind în luna mai 2018”, mai anunţă MT. 
„De menţionat că se caută soluţie legală: cum un UAT (Unitate Administrativ Teritorială, precum Municipiul 
Bucureşti) va putea deţine/ administra un drum naţional aflat în afara teritoriului său, având în vedere faptul că 
acest obiectiv NU se află pe teritoriul UAT – Municipiul Bucureşti şi că este un drum naţional, cuprins într-un 
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proiect finanţat prin fonduri europene nerambursabile. Soluţia privind rezolvarea acestei probleme urmează să fie 
propusă de Primăria Generală în cadrul proiectului de act normativ sus menţionat”, precizează sursa citată. 
De asemenea, MT a adus menţiuni şi cu privire la Podul Constanţa, precizând că în data de 4 mai 2018, CGMB 
solicită prin Hotărârea nr. 250/2018 transmiterea imobilului Pod CF Bucureşti-Constanţa km 4+327 din domeniul 
public al statului şi administrarea Ministerului Transporturilor în domeniul public al Municipiului Bucureşti şi 
administrarea CGMB. 
- în data de 11.05.2018 Primăria Generală Bucureşti adresează către Ministerul Transporturilor solicitarea 443, 
bazată pe HCGMB 250/04.05.2018. 
- în 21.05.2018 Ministerul Transporturilor transmite informaţiile solicitate de PMB cu privire la situaţia juridică a 
bunului imobil Pod linia CF Bucureşti-Constanţa km 4+327, formulate prin adresa CFR nr. 7/2/213/21.05.2018. 
-în 30.07.2018 primăria Generală revine cu solicitare de informaţii (nr. 5082) cu privire la regimul juridic, valoare 
de inventar, carte funciară – în vederea iniţierii proiectului de act normativ şi a notei de fundamentare, deşi MT a 
mai transmis aceste date în urma cu 2 luni. 
- în data de 01.08.2018 
Ministerul Transporturilor retransmite Primăriei Generale informaţiile solicitate, prin adresa nr. 
30383/01.08.2018. 
- 30.08.2018 au loc discuţii în care se convine completarea hotărârii Consiliului General al Municipiului Bucureşti 
cu prevederi referitoare la garanţii în ceea ce priveşte predarea imobilului fără pretenţii de plată a valorii 
lucrărilor executate şi fără condiţionarea vreunei plăti pentru traversarea podului de liniile de cale ferată. 
„Pentru acest obiectiv, s-a lucrat ritmic, sistematic, fără sincope sau blocaje. În acest moment CFR SA deţine 
certificatul de urbanism pentru realizarea lucrărilor de reparaţie capitală pentru zona administrată de companie”, 
spune Ministerul Transporturilor. 
Referitor la Pasajul Domneşti, Ministerul anunţă că în noiembrie 2017, la solicitarea CNAIR de a reînnoi certificatul 
de urbanism (întârziat din cauza contestaţiilor în procedura de achiziţie publică) pentru acest obiectiv de investiţii, 
Primăria Municipiului Bucureşti (PMB), a considerat necesară introducerea unei linii de tramvai în mijlocul 
pasajului. 
La solicitarea Primăriei Municipiului Bucureşti, în primul trimestru al anului 2018, au fost purtate discuţii la nivel 
de experţi ai PMB, CNAIR, cu privire la propunerea susţinută de PMB, ca urmare a elaborării Planului de 
Mobilitate Urbană, din care a reieşit că ar trebui modificat proiectul Pasajului Domneşti şi introducerea unei 
viitoare linii de tramvai prin mijlocul acestuia. 
„De menţionat că, pasajul Domneşti este o investiţie finanţată din fonduri europene nerambursabile, iar la acea 
dată erau parcurse toate procedurile pentru începerea lucrărilor. În urma discuţiilor purtate între Primăria 
Generală şi CNAIR a fost elaborata o foaie de parcurs privind responsabilităţile pe care urmează să le 
îndeplinească fiecare dintre participanţi (tabel anexat), în vederea schimbării soluţiei de proiectare şi realizării 
pasajului în conformitate cu solicitările făcute de Primăria Municipiului Bucureşti”, spune sursa citată. 
După 6 luni, s-a reliefat faptul că proiectul stagnează, pentru că Primăria Generală nu şi-a îndeplinit obligaţiile 
privind elaborarea şi avizarea documentaţiilor tehnico-cadastrale aferente exproprierilor suplimentare, rezultate 
ca urmare a introducerii în proiectul tehnic al liniei de tramvai. Acest fapt a pus în dificultate obiectivul de 
investiţie. 
La întâlnirea din data de 30.08.2018, de la Ministerul Transporturilor, ministrul a înmânat Primarului General 
tabelul, mai sus menţionat, însoţit de documentele pe care PMB trebuia să le refacă, urmând ca acesta să le 
analizeze şi să le retransmită CNAIR rectificate astfel încât să poată fi promovată Hotărârea de Guvern pentru 
exproprierile suplimentare. 
Făcând referire la DN 1 – Km 7+50 – Km 12, în suprafaţă totală 19,43 hectare, ministerul Transporturilor spune că 
„transferul acestui tronson către PMB a fost iniţiativa Ministerului Transporturilor, prin CNAIR, încă din 2013! 
Primăria Generală a refuzat preluarea pe bază de protocol de predare-primite, aşa cum prevede art. 21 alin 2 al 
O.G. nr. 43/1997, privind regimul drumurilor şi a solicitat promovarea unei Hotărâri de Guvern pentru preluarea 
în administrare. Guvernul a iniţiat proiectul respectivei hotărâri de guvern. Pe 29.03.2018 Ministerul Dezvoltării a 
returnat proiectul fără aviz, dar cu observaţii privind neconcordanţe în documentaţia aferentă. Două săptămâni 
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mai târziu, la 16.04.2018, CNAIR comunică faptul că va completa anexa proiectului de act normativ după primirea 
tuturor Cărţilor Funciare actualizate”. 
„De asemenea, la 20.06.2018 CNAIR solicită la cadastru prin adresa nr. 92 radierea unor sarcini impuse în cărţile 
funciare nr. 233175 şi nr. 2219489. Pe 29.07.2018, CNAIR revine cu o altă solicitare la Agenţia Naţională de 
Cadastru căreia îi cere sprijinul în rezolvarea litigiilor ce se regăsesc în cărţile funciare - adresa nr. 
92/46155/29.07.2018. Ministerul Transporturilor printr-o adresă din data de 30.08.2018 solicită Ministerului 
Finanţelor Publice un punct de vedere. Acum este în desfăşurare procesul de remediere a observaţiilor formulate 
de către M.D.R.A.P. astfel încât după rezolvarea tuturor problemelor, proiectul de act normativ să fie repus pe 
circuitul de avizare. Pentru acest obiectiv nu există niciun blocaj, ci doar proceduri legale ce trebuie parcurse. Este 
o stare de fapt, impusă de probleme concrete, a căror rezolvare legală cere timp. S-a ajuns aici dat fiind că PMB a 
preferat transferul obiectivului prin HG şi nu prin modalitatea operativă propusă iniţial – protocol de predare-
primire”, adaugă MT. 
Referitor la trecerea unui teren din domeniul public al statului aflat în administrarea Ministerului şi concesiunea 
Companiei Naţionale CFR în domeniul public al municipiului Bucureşti şi administrarea Consiliului Local al 
Sectorului 5, instituţia precizează că a iniţiat proiectul de Hotărâre de Guvern şi a documentelor transmise de CFR 
către Primăria Sectorului 5. 
„Solicitarea Primăriei Sectorului 5 privind trecerea unui teren din domeniul public al statului aflat în administrarea 
Ministerului Transporturilor şi concesiunea Companiei Naţionale ”CFR” S.A. în domeniul public al municipiului 
Bucureşti şi administrarea Consiliului Local al Sectorului 5. Ministerul Transporturilor a iniţiat proiectul de HG, în 
baza hotărârii AGA 53/12.07.2018 şi a documentelor transmise de către CFR, la solicitarea expresă a Primăriei 
Sectorului 5 care a depus şi hotărârea Consiliului local. Documentul a fost avizat pe circuitul intern de semnături şi 
este publicat, din 23.08.2018 pe site-ul Ministerului Transporturilor, în vederea consultării publice conform legii. 
În cadrul discuţiilor din 30 august 2018, la care au participat atât ministrul Transporturilor, cât şi Primarul General 
al Capitalei, reprezentanţii Primăriei Municipiului Bucureşti au susţinut că este obligatoriu ca terenul să fie 
transferat Primăriei Generale în mod EXCLUSIV, deşi la acea dată nu exista NICIO SOLICITARE OFICIALĂ în acest 
sens. Ulterior, pe 3 septembrie, PMB a transmis la Ministerul Transporturilor o informare că a solicitat Guvernului 
să emită o Hotărâre de Guvern pentru transferul terenului.Procedura se desfăşoară în ritmul impus de prevederile 
legale”, spune ministerul. 
În privinţa preluării/transferului administrării metroului, Ministerul Tranporturilor spune că nu există nicio 
solicitare oficială adresată de către Primăria Municipiului Bucureşti. 
„Nu există nicio solicitare oficială adresată de către Primăria Municipiului Bucureşti către Ministerul 
Transporturilor sau către Metrorex pentru preluarea/transferul administrării metroului.Nu au avut loc niciun fel 
de discuţii cu privire la acest subiect. In ultimul an, nu a existat corespondenţă oficială pe aceasta temă.La ultima 
întâlnire între reprezentanţii Primăriei Generale şi Ministerul Transporturilor care a avut loc pe 30 august, 
subiectul Metrorex nu a fost pe agendă. Transferul metroului de la Ministerul Transporturilor la Primăria Generală 
nu există ca proiect concret iniţiat şi asumat oficial de primărie.Menţionăm că nu au existat blocaje, ci doar 
proceduri legale ce trebuie parcurse. S-a lucrat într-un ritm susţinut, iar Ministerul Transporturilor şi Guvernul au 
acordat tot sprijinul Primăriei Municipiului Bucureşti”, anunţă Ministerul Transporturilor. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a acuzat, în debutul şedinţei CGMB de joi, că „în teren, lucrurile sunt 
mai mult decât neplăcute, am exprimat-o cu toţii, toţi consilierii. Guvernul, prin CNAIR, nu a finalizat nici măcar 
jumătate din Centura ocolitoare a Bucureştiului, din 74 de kilometri sunt finalizaţi circa 28 de kilometri. Câţi ani ne 
mai trebuie pentru a extinde la patru benzi Centura ocolitoare a Bucureştiului? Din prima zi de primar general, am 
tramsmis solicitarea de a se transfera de la ministerul Transporturilor, respectiv CNAIR, către Primăria Capitalei 
acest obiectiv de investiţii în vederea finalizării şi administrării. Prima dată ni s-a spus nu pentru că s-ar pierde 
fonduri europene. Guvernul nu a făcut nicio cerere de atragere de fonduri europene la Centura Capitalei . Ea nu 
poate fi depusă prea curând pentru că Centura nu are cadastru nu este în totalitate", a declarat Gabriela Firea, în 
debutul şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Scrisoare deschisă de susţinere pentru Gabriela Firea, semnată de 24 de consilieri generali PSD  
24 de consilieri social democraţi din cadrul Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB) au semnat o 
scrisoare deschisă de susţinere a Gabrielei Firea. 
"Pentru prima dată în istoria postdecembristă, începând de la alegerile din 2016, Bucureştiul este administrat de o 
echipă unitară. (...) Din prima zi de mandat, ne-am concentrat eforturile pentru rezolvarea problemelor Capitalei, 
alături de colegii de la ALDE şi de toţi cei care au înţeles că suntem în primul rând reprezentanţii cetăţenilor şi abia 
în plan secund ai unor formaţiuni politice. Am fost martori, zi de zi, la eforturile depuse de Dna Primar General 
pentru deblocarea sau iniţierea unor proiecte de anvergură, pentru obţinerea sprijinului din partea altor autorităţi 
ale statului acolo unde problemele nu puteau fi rezolvate pe plan local", se arată în scrisoarea deschisă semnată 
de consilierii locali PSD. 
Aceştia mai arată că au votat cu toţii solicitările adresate Guvernului pentru a trece în administrarea Municipiului 
Bucureşti a ELCEN, a Centurii Ocolitoare şi a Metroului, "pentru că nicio altă instituţie a statului nu va avea interes 
mai mare pentru aceste obiective decât Primăria Capitalei". 
"De aceeaşi părere sunt şi oamenii, cu care ne întâlnim zi de zi, şi pe care nu-i interesează disputele politice sau 
birocratice.Ei ştiu că traficul e un coşmar, iar Centura în loc să degreveze arterele din oraş e ea însăşi un focar de 
blocaje, că magistrala de metrou din Drumul Taberei pare că nu se va mai termina niciodată şi ne prinde anul 
2020 fără metrou la aeroport, că reţeaua de termoficare este învechită şi are mari pierderi care se traduc în 
facturi mai mari către populaţie. Acestea sunt lucrurile care ne preocupă şi pentru care luptă Dna Primar General 
Gabriela Firea. (...) Din contră, Dna Firea a militat, atât de la nivelul funcţiei de vicepreşedinte al PSD, alături de 
ceilalţi primari din Asociaţia Municipiilor din România, pentru rezolvarea unor probleme generale ale 
administraţiei publice locale, cum ar fi de exemplu măsurile compensatorii pentru echilibrarea bugetelor sau 
modificările Legii Achiziţiilor Publice şi ale Codului Administrativ", se mai arată în scrisoarea deschisă. 
Consilierii social democraţi mai transmit că înţeleg demersul politic al Gabrielei Firea şi, "având convingerea că nu 
există o altă agendă ascunsă", o asigură de sprijinul deplin. 
"Noi nu suntem masă politică de manevră, ci suntem aici pentru a ne face datoria faţă de bucureşteni. Prin 
urmare, Dna Primar General se poate baza pe voturile noastre, ca şi până acum, pentru toate proiectele benefice 
pentru oraşul nostru şi pentru locuitorii săi”, mai arată consilierii generali ai Primăriei Capitalei. 
Scrisoarea deschisă este semnată, printre alţii, de viceprimarul Aurelian Bădulescu, Mircea Ardeleanu, Petre 
Chirică, Daniela Dragnea sau Mihaela Neacşu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rectificare bugetară la Primăria Capitalei: Suma de 40 de milioane lei a fost luată de la Administraţia Străzilor 
Consiliul General al Municipiului a aprobat, joi, o rectificare bugetară care prevede o tăiere de 40 de milioane de 
lei din bugetul Administraţiei Străzilor. Pe de altă parte, bugetul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a fost 
suplimemntat cu opt milioane de lei. 
Potrivit proiectului de hotărâre votat, joi, în şedinţa CGMB, Administraţăa Străzilor va avea un buget mai mic cu 
40 de milioane de lei, la fel şi bugetul Administraţiei Fondului Imobiliar, care va fi redus cu 10 milioane de lei. 
Tot la capitolul „tăieri” a intrat şi domeniul „Cultură, recreere şi religie”, de unde s-a luat suma de 16 milioane de 
lei. 
În ceea ce priveşte majorările bugetare, poiectul privind traseele bicicletelor a primit 22 de milioane de lei. 
De asemenea, bugetul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a primit încă 8 milioane de lei, iar la PROEDUS au 
fost alocate încă 12 milioane de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Elevii şi studenţii orfani vor avea gratuitate la transportul public local din Capitală/ PMB va construi o 
pasarelă pietonală lângă Fântâna Mioriţa din Bucureşti 
CGMB a decis, joi, delegarea gestiunii de la Regia Autonomă de Transport Bucureşti (RATB) către Societatea de 
Transport Bucureşti, asta după ce la începutul anului s-a decis ca RATB să fie transformată în STB.De 
asemenea,consilierii au decis ca elevii orfani să aibă gratuitate la transportul public. 
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Delegarea gestiunii de la RATB către nou înfiinţata STB vine după ce CGMB a decis la începutul acestui an ca RATB 
să fie transformată în societate pe acţiuni cu denumirea Societatea de Transport Bucureşti SA. 
Acţionarii vor fi Primăria Capitalei, prin Consiliul General, şi Consiliul Judeţean Ilfov. Societatea nou înfiinţată va 
avea un capital social de peste 129 de milioane de lei, iar angajaţii regiei vor fi preluaţi şi reîncadraţi pe aceleaşi 
funcţii. 
La acest proiect a fost depus un amendament, care a fost aprobat, şi care prevede ca elevii şi studenţii orfan să 
aibă gratuitate la transportul cu noua STB. 
PMB va construi o pasarelă pietonală lângă Fântâna Mioriţa din Capitală 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a mai aprobat un proiect care prevede aprobarea sumei de 7,3 
milioane de lei (1,6 milioane de euro) pentru construirea unei pasarele pietonale lângă Fântâna Mioriţa din 
Capitală. 
Proiectul privind construirea pasarelei, în valoare de 7,3 milioane de lei, face parte dintr-un proiect mai amplu, 
anunţat în urmă cu două săptămâni de Primăria Generală. 
„Au fost identificate în Bucureşti 9 zone cu circulaţie rutieră intensă în care vor fi construite 11 pasarele, care vor 
determina simplificarea circulaţiei pietonale şi a bicicliştilor. Accesul este prevăzut şi pentru persoanele cu 
dizabilităţi prin rampe sau lifturi. Contractul pentru Studiul de fezabilitate pentru cele 11 pasarele a fost semnat 
între Administraţia Străzilor şi Compania Municipală Dezvoltare Durabilă în data de 03.08.2018. Valoarea totală a 
contractului este de 125.000 euro”, transmit reprezentanţii PMB. 
Potrivit sursei citate, primul studiu a fost deja livrat pentru Pasarela de la Fântâna Mioriţa, pe Şoseaua Bucureşti – 
Ploieşti, la pasajul de cale ferată. 
„Pasajul este prevăzut să aibă lungimea de 140 m şi lăţimea de 3 m, iar înălţimea gabarit să fie de 6,78 m. 
Valoarea totală a investiţiei rezultată din sudiu se ridică la 1,6 milioane euro”, mai spun reprezentanţii PMB. 
Alte trei pasarele se vor construi la Metrou Aurel Vlaicu, în direcţiile: Direcţia Regim Permise de Conducere şi 
Înmatriculare a Vehiculelor Bucuresti şi Prefectură, Viitorul Spital Metropolitan, Calea Floreasca, la Mall 
Promenada. 
Potrivit PMB, celelalte pasarele vor fi construie în zone precum: Calea Griviţei – RATB Carpaţi: între strada Dorna 
şi strada Soveja; Şos. Alexandriei - Ieşire Bucureşti-Bragadiru: în zona penitenciarului Rahova; Str. Liviu Rebreanu: 
la Mall Park Lake; Bd. Iuliu Maniu: la hypermaket Cora; Calea Văcăreşti - la intersecţia cu strada Pridvorului: 
amplasamentul propus este la baza rampelor de acces ale pasajului Mihai Bravu, în imediata vecinătate a 
accesului la staţia de metrou Mihai Bravu; Şoseaua Mihai Bravu nr. 30: Amplasamentul propus este la ieşirea din 
pasajul Bucur Obor înspre b-dul Ferdinand I; Bd. Doamna Ghica – str. Dimitrie Grozdea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria București reclamată la CE pentru interzicerea aplicațiilor taxi agregator 
Clever Taxi a făcut plângere la Comisia Europeană cu privire la regulamentul PMB prin care ar putea fi interzis 
accesul liber la aplicațiile de tip agregator. 
Compania Clever Taxi a anunţat că a inițiat o plângere formală la Comisia Europeană cu privire la inițiativa 
Primăriei Bucureşti de a interzice accesul liber la aplicațiile de tip agregator. “Decizia PMB de a supune la vot 
regulamentul cadru de organizare și executare a activității de taxi în Municipiul București expune România unui 
risc major de a intra în procedura de infringement”, spun oficialii companiei, potrivit startupcafe.ro. 
În prezent, Comisia Europeana investighează regulamentul care contravine flagrant practicilor europene, precum 
și modalitatea lipsită de transparență în care a fost adoptat. 
În cadrul dezbaterilor din ultimele luni, Guvernul prin Ministerul Dezvoltării Regionale și Administrației Publice, 
Ministerul Transporturilor, Ministerul Comunicațiilor și alte autorități ale statului și-au manifestat susținerea față 
de activitatea liberă a aplicațiilor agregatoare pe piața de transport public. 
Consiliul Concurenței a declarat de nenumărate ori că existența aplicațiilor contribuie la creșterea gradului de 
concurență. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.startupcafe.ro/afaceri/clever-taxi-plangere-comisia-europeana-aplicatie-taxi-primarie.htm


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Produsul Intern Brut în trimestrul II 2018, în urcare cu 1,4%, faţă de trimestrul anterior 
Produsul Intern Brut în trimestrul II 2018 este mai mare cu 1,4% faţă de trimestrul anterior, iar raportat la 
perioada similară din 2017 a înregistrat o creştere cu 4,1% pe seria brută şi cu 4,2% pe seria ajustată sezonier, 
potrivit unui comunicat al al Institutului Naţional de Statistică (INS), remis vineri AGERPRES. 
În semestrul I 2018, PIB a urcat, comparativ cu semestrul I 2017, cu 4,0%, pe seria brută şi cu 4,2% pe seria 
ajustată sezonier. 
Conform INS, Produsul Intern Brut - date ajustate sezonier - estimat pentru trimestrul II 2018 a fost de 232,583 
miliarde de lei preţuri curente, în creştere - în termeni reali - cu 1,4% faţă de trimestrul I 2018 şi cu 4,2% faţă de 
trimestrul II 2017. Produsul Intern Brut estimat pentru semestrul I 2018 a fost de 458,979 miliarde de lei preţuri 
curente, în creştere - în termeni reali - cu 4,2% faţă de semestrul I 2017. 
Produsul Intern Brut - serie brută - estimat pentru trimestrul II 2018 a fost de 218,775 miliarde de lei preţuri 
curente, în creştere - în termeni reali - cu 4,1% faţă de trimestrul II 2017. 
PIB estimat pentru semestrul I 2018 a fost de 399,289 miliarde de lei preţuri curente, în creştere - în termeni reali 
- cu 4,0% faţă de semestrul I 2017. 
Potrivit INS, la creşterea PIB, în semestrul I 2018 faţă de semestrul I 2017, au contribuit aproape toate ramurile 
economiei, contribuţii pozitive mai importante având următoarele ramuri: industria (+1,0%), cu o pondere de 
23,6% la formarea PIB şi al cărei volum de activitate s-a majorat cu 4,3%; comerţul cu ridicata şi cu amănuntul; 
repararea autovehiculelor şi motocicletelor; transport şi depozitare; hoteluri şi restaurante (+0,8%), cu o pondere 
de 20,4% la formarea PIB şi al căror volum de activitate s-a majorat cu 3,8%. 
Impozitele nete pe produs, cu o pondere de 9,9% la formarea PIB, au contribuit cu +0,9% la creşterea PIB, volumul 
lor majorându-se cu 9,3%. 
Din punctul de vedere al utilizării PIB, creşterea s-a datorat, în principal, cheltuielii pentru consumul final al 
gospodăriilor populaţiei, al cărei volum s-a majorat cu 5,5%, contribuind cu 3,4% la creşterea PIB. 
O contribuţie negativă la creşterea PIB a avut-o exportul net (-1,6%), consecinţă a creşterii cu 6,5% a exporturilor 
de bunuri şi servicii corelată cu o creştere mai mare a volumului importurilor de bunuri şi servicii, de 9,6%. 
În previziunile economice de primăvară publicate la începutul lunii mai, Comisia Europeană (CE) a menţinut 
estimările referitoare la creşterea economiei României în 2018, la 4,5%, iar pentru 2019 se aşteaptă la un avans 
de 3,9%. 
Banca Mondială a anunţat recent că economia României va înregistra un avans de 5,1% în 2018, însă a avertizat 
că această creştere este peste potenţial. O creştere economică de 5% este preconizată şi de Fondul Monetar 
Internaţional, în timp ce Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) estimează o creştere de 
4,6% în 2018 şi de 4,2% în 2019. 
Cu toate acestea, joi, 6 septembrie, Alejandro Hajdenberg, reprezentantul permanent al FMI în România, a 
anunţat la conferinţa "2018 Investor Days 2018" că Fondul Monetar Internaţional ia în considerare modificarea 
prognozei de creştere economică pentru România din acesta an de la 5,1% la 4-4,5%. 
"Pentru acest an noi avem o proiecţie de 5,1%, oficial, creştere a PIB-ului, dar aceasta va fi revizuită în octombrie 
şi pe baza celor mai recenţi indicatori. Decelerarea semnificativă a activităţii economice în prima jumătate a 
anului va fi probabil în jurul a 4-4,5%", a spus Alejandro Hajdenberg. 
Acesta a subliniat că proiecţia pe termen lung de creştere economică, de 3-3,5%, va fi păstrată. 
Comisia Naţională de Prognoză indică o creştere a PIB de 6,1% în 2018, urmată de creşteri de 5,7% în 2019 şi 2020 
şi de 5% în 2021. 
În 2017, economia România a consemnat un avans de 6,9%, comparativ cu anul precedent, în 2016 a crescut cu 
4,8%, cel mai înalt ritm de după 2008, iar în 2015 a avansat cu 3,9%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vesti bune pentru romanii cu credite in lei: ROBOR-ul a inceput sa scada 
Dupa o lunga perioada de crestere, indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 
majoritatea creditelor in lei, a inceput in sfarsit sa scada. 
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Astfel, potrivit Bancii Nationale a Romaniei, indicele a ajuns joi la 3,15%, cel mai mic nivel din 29 iunie pana in 
prezent.  
In ceea ce priveste indicele ROBOR la 6 luni, in functie de care se calculeaza dobanzile la creditele ipotecare, 
acesta a stagnat joi la 3,38% si se afla la cel mai mic nivel din 3 iulie, cand a fost 3,32%. 
Ce este ROBOR-ul si cum se calculeaza 
Indicele se calculeaza zilnic de catre BNR si reprezinta media aritmetica a cotatiilor practicate de bancile din 
Romania. Cu alte cuvinte, ROBOR reprezinta dobanda medie cu care se imprumuta bancile intre ele, la diferite 
termene (1 zi, 3 luni, 6 luni, 12 luni). 
De interes este, in special, cel la 3 luni (ROBOR 3M) . Dobanzile variabile la creditele in lei se formeaza in mare 
parte luand in calcul acest indicator (ROBOR 3M), la care se adauga o marja fixa de 2 puncte procentuale la 
creditele luate prin programul Prima Casa, intre 2 si 5 puncte procentuale la unele credite ipotecare si intre 5% si 
14% la cele de nevoi personale fara garantii. 
Marja fixa e stabilita de fiecare banca si ramane neschimbata pe toata perioada contractului de credit. Astfel, 
ROBOR este componenta care variaza. Deci daca acest indice creste, atunci creste si rata. Si invers. 
Chiar daca ROBOR se calculeaza in fiecare zi, bancile actualizeaza de obicei acest indice trimestrial. Astfel, la 
calcularea dobanzii se ia in considerare indicele de referinta ROBOR 3M in vigoare in ultima zi a trimestrului 
anterior. 
(Sursa:  ziare.com) 
 

 Tichetele de masă şi de vacanţă vor avea un nou regim de TVA din 2019. Expert fiscal: Vor fi afectate toate 
companiile 
Autorităţile române doresc să aducă modificări regulilor de TVA pentru cupoanele valorice (vouchere) începând 
cu 1 ianuarie 2019, a anunţat, într-un document publicat joi, Adrian Teampău - Tax Associate Partner, Divizia 
Impozite Indirecte din cadrul companiei de consultanţă EY România. 
„Toate companiile care utilizează cupoane valorice vor fi afectate, cu precădere lanţurile de magazine, 
producătorii, prestatorii de servicii precum şi firmele care emit sau intermediază cumpărarea sau vânzarea 
acestora”, menţionează expertul. 
La finalul lunii august, Ministerul Finanţelor Publice a pus în dezbatere publică un proiect de modificare a Codului 
Fiscal. Modificarea vizează clarificarea tratamentului de TVA aplicabil cupoanelor valorice. Propunerea de 
legislaţie vine ca urmare a obligaţiei statelor membre UE de a implementa în legislaţia locală o directivă din 2016. 
Reprezentantul EY România arată că prima modificare legislativă vizează terminologia. Se va folosi denumirea de 
„cupon valoric”. Din punctul de vedere al posibilităţii de utilizare, sunt definite două tipuri: 
- cu utilizare unică - cele care se referă la o achiziţie specifică de bunuri/servicii, pentru care se cunoaşte la 
momentul emiterii locul livrării sau al prestării şi TVA datorată; 
- cu utilizare multiplă - altele decât cele cu utilizare unică. 
„O noutate adusă de propunerea de modificare a legii este reprezentată de indicarea pe cuponul valoric sau în 
cadrul documentaţiei aferente a denumirii bunurilor sau serviciilor ce urmează a fi livrate sau prestate sau a 
denumirii potenţialilor furnizori sau prestatori”, precizează expertul. 
Legislaţia propusă aduce clarificări în modul de taxare al transferului cupoanelor valorice, în predarea bunurilor 
sau prestarea serviciilor în schimbul cuponului. De asemenea, potrivit expertului, modificările vizează şi baza de 
impozitare aferentă bunurilor sau serviciilor pentru care s-a utilizat cuponul valoric, astfel: 
- fiecare transfer de cupoane valorice cu utilizare unică este asimilat cu o livrare de bunuri sau cu o prestare de 
servicii şi este supus TVA; 
- predarea bunurilor sau prestarea serviciilor în schimbul cuponului cu utilizare unică nu este o operaţiune 
separată în sfera TVA; 
- dacă valoarea cuponului nu acoperă integral contrapartida cerută pentru livrarea de bunuri sau prestarea de 
servicii, se consideră că are loc o tranzacţie separată; 
- predarea bunurilor sau prestarea serviciilor în schimbul cuponului cu utilizare multiplă este o operaţiune în sfera 
TVA, în timp ce orice alte transferuri anterioare sunt în afara sferei TVA; 
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- valoarea înscrisă pe un cupon valoric cu utilizare multiplă şi acceptată drept contrapartidă pentru o livrare de 
bunuri sau o prestare de servicii se consideră că este o valoare brută, care include şi TVA. 
Alte modificări vizează situaţiile în care sunt implicaţi şi intermediari pe lanţul de transfer al cupoanelor. Deşi 
propunerea legislativă vine cu o serie de clarificări importante, cel mai probabil implementarea va aduce şi multe 
întrebări din partea companiilor care utilizează cupoane valorice. 
„Noi am identificat câteva aspecte care pot ridica probleme în practică. De exemplu, situaţia în care vânzătorul 
produsului sau prestatorul serviciului va emite o factură către compania care a emis cuponul valoric (ex. 
producătorul bunului), nu către client. Totodată, dacă este necesară plata unei diferenţe din partea clientului, 
atunci furnizorul/prestatorul va emite două facturi: una către emitentul cuponului şi una către client. În ambele 
situaţii, ne punem întrebarea dacă emitentul care suportă parţial/integral costul achiziţiei poate să îşi recupereze 
TVA achitată, atât timp cât cel care intră în posesia bunului sau utilizează serviciul este clientul”, arată Adrian 
Teampău. 
Ca noutate absolută în ceea ce priveşte cupoanele cu utilizare multiplă este situaţia în care intermediarul 
cumpărător/revânzător de cupoane valorice obţine profit din aceste intermedieri. „Dacă acesta prestează un 
serviciu şi se poate identifica, atunci această prestare este supusă TVA. Cum s-ar distinge în practică dacă 
intermediarul prestează sau nu un serviciu, în măsura în care acesta obţine profit prin obţinerea unui discount la 
achiziţia cupoanelor sau prin adăugarea unei marje de profit la revânzarea lor? Este clar că aceia care operează cu 
cupoane valorice vor fi nevoiţi să îşi reanalizeze structurile comerciale din prezent pentru a determina dacă 
generează obligaţii suplimentare de TVA sau dacă există soluţii de eficientizare”, mai arată expertul fiscal. 
„Câtă vreme proiectul de modificare este supus dezbaterii publice, recomandăm tuturor companiilor care 
utilizează cupoane valorice să ridice problemele întâmpinate pentru a fi clarificate”, conchide reprezentantul EY 
România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANRE a aprobat noile tarife de racordare la reţelele de gaze. Cât costă branşarea 
Comitetul de reglementare al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei - ANRE - a aprobat, joi, 
noile tarife de racordare la sistemele de distribuţie a gazelor naturale. 
complexitatea lucrărilor. Noile tarife stabilite acum de ANRE sunt maximale şi pornesc de la 450 de lei pentru un 
debit de 10 mc/oră, ajungând la 4.500 de lei pentru un debit de 500 mc/oră. 
Noile tarife au fost aprobate prin Ordinul ANRE nr. 165/2018. Grila de tarife poate fi consultată prin accesarea 
următorului link: http://www.anre.ro/ro/gaze-naturale/legislatie/preturi-si-tarife-gn/2018. 
În procesul de stabilire şi actualizare a noilor tarife, ANRE a avut, în principal, în vedere costurile reale ale 
procesului de racordare, urmărind totodată şi suportabilitatea acestor costuri de către viitorii utilizatori ai 
sistemelor de distribuţie a gazelor naturale, tarifele aprobate având un caracter maximal. 
Potrivit ANRE, la stabilirea tarifelor de racordare au fost luate în considerare costurile activităţilor cuprinse în 
contractul de racordare, respectiv: 
- obţinerea certificatului de urbanism 
- obţinerea avizelor şi autorizaţiilor emise de organismele abilitate 
- obţinerea autorizaţiei de construire a instalaţiei de racordare 
- proiectarea instalaţiei de racordare 
- verificarea documentaţiei tehnice/proiectului tehnic a/al instalaţiei de racordare de către un verificator de 
proiecte atestat de ANRE 
- execuţia instalaţiei de racordare 
- urmărirea lucrărilor privind execuţia, recepţia tehnică şi punerea în funcţiune a instalaţiei de racordare. 
„Prin limitarea valorilor componentelor de mai sus şi prin stabilirea unui nivel maxim, ANRE a avut în vedere 
prevenirea posibilelor tendinţe de încărcare a costurilor pentru fiecare componentă a tarifului de racordare, ceea 
ce ar fi condus la o majorarea accentuată şi nejustificată a acestora”, precizează Autoritatea. 
Deşi responsabilitatea procesului de racordare revine deţinătorilor reţelelor de distribuţie, solicitanţii au dreptul 
să aleagă operatori economici autorizaţi ANRE în regim concurenţial pentru realizarea activităţilor necesare 
proiectării şi executării instalaţiilor de racordare. 
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„Prin metoda de reglementare a tarifelor de racordare instituită de ANRE se promovează concurenţa între 
operatorii economici autorizaţi, viitorii utilizatori ai sistemelor de distribuţie având astfel posibilitatea să aleagă 
operatorul economic cu care să efectueze lucrările necesare racordării la costuri minime”, mai arată Autoritatea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 USR atrage atenţia că femeile plătite cu drepturi de autor vor rămâne din 2019 fără indemnizaţie de creştere 
a copilului 
Deputatul USR, Iulian Bulai, a declarat joi că, de anul viitor, femeile care nasc şi care au avut venituri din drepturi 
de autor riscă să nu mai primească indemnizaţie de creştere a copilului, potrivit unei OUG privind concediul şi 
indemnizaţia de creştere a copilului adoptată de Guvern în martie. 
„Femeile cu venituri din drepturi de autor, lăsate de coaliţia PSD-ALDE fără indemnizaţia de creştere a copilului. O 
modificare, din martie 2018, a Codului Fiscal a schimbat definiţia veniturilor din activităţi independente din 
articolul 67, stipulat în OUG 111/2010 privind concediul şi indemnizaţia de creştere a copilului, iar Ministerul 
Muncii nu s-a grăbit deloc, în cele cinci luni care au trecut, să modifice corespunzător şi ordonanţa în cauză. În 
cazul mamelor care vor naşte în martie 2019, niciun leu din drepturi de proprietate intelectuală nu va fi luat în 
calcul la stabilirea indemnizaţiei de creştere a copilului. Pentru actriţele, muzicienele, artistele vizuale, jurnalistele, 
scriitoarele şi traducătoarele sau IT-istele pentru care drepturile de autor sunt principalul sau singurul tip de venit, 
asta înseamnă că vor primi o indemnizaţie mult diminuată sau nu o vor primi deloc. E vorba, anual, despre sute, 
dacă nu mii de mame cu venituri din drepturi de autor”, a declarat deputatul USR Iulian Bulai, vicepreşedintele 
Comisiei pentru egalitate de şanse din Camera Deputaţilor. 
Acesta a dat două exemple de diminuare a indemnizaţiei pentru creştere a copiilor. 
„A., o actriţă care a născut în iulie şi care are doar venituri din drepturi de autor, ar fi trebuit să primească o 
indemnizaţie de creştere a copilului de 5.000 lei/lună. Va primi, în schimb, 3.000 lei/lună pentru că i s-a scos din 
calculul indemnizaţiei venitul din aprilie până în iulie. Al., în schimb, o arhitectă care va naşte în septembrie şi care 
a avut venituri şi din salariu şi din drepturi de autor, va primi o indemnizaţie de 1.250 lei/lună (cea minimă), în loc 
de 4.500 lei/lună pentru că la calcul nu i se iau în considerare veniturile din drepturi de autor din ultimele cinci 
luni”, a adăugat Bulai. 
-0:16 
Vicepreşedintele Comisiei pentru egalitate de şanse din Camera Deputaţilor a susţinut că ordonanţa de urgenţă 
referitoare la indemnizaţia de creştere a copiilor pentru femeile cu drepturi de autor „este un act de rea voinţă” şi 
că USR va încerca să amendeze documentul. 
„E o formă de discriminare şi o condamn cu fermitate. Acest act de rea-voinţă sau ignoranţă la adresa celor care 
muncesc în cultură şi în industriile creative va avea un impact major asupra vieţii unor părinţi şi, în definitiv, a 
copiilor lor. PSD a hotărât ca această categorie socială să nu beneficieze de un tratament egal, iar copiii născuţi în 
familii creative să petreacă mai puţin timp, în primii ani, cei mai importanţi, cu mamele lor, forţate de PSD să se 
întoarcă la muncă mult mai devreme. USR va amenda corespunzător OUG 111/2010”, a conchis Iulian Bulai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă şi premierul Spaniei au semnat memorandumuri în domeniile apărării şi administraţiei publice  
Premierul Viorica Dăncilă a semnat, joi la întâlnirea de la Madrid cu omologul spaniol Pedro Sanchez, două 
memorandumuri care permit elaborarea de proiecte comune în domeniul apărării şi cel al modernizării 
administraţiei publice, informează Guvernul român într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
Este vorba despre memorandumul de înţelegere între Ministerul Apărării Naţionale din România şi Ministerul 
Apărării din Spania privind cooperarea în domeniul apărării şi memorandumul de înţelegere între Institutul 
Naţional de Administraţie (INA) din România şi Institutul Naţional de Administraţie Publică spaniol (INAP), potrivit 
unui comunicat de presă al Executivului remis joi MEDIAFAX. 
"Cei doi oficiali au salutat cooperarea excelentă în domeniul economic, aflată pe un trend pozitiv atât în planul 
schimburilor economice, în jurul cifrei de 4 miliarde de euro, cât şi al volumului investiţiilor spaniole în România. 
Evoluţia schimburilor comerciale bilaterale confirmă o relaţie economică în creştere. Prim-ministrul român a 
subliniat faptul că România are un mediu economic stabil şi atractiv; în context, a exprimat aprecierea faţă de 
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investiţiile realizate în România de companiile spaniole, în special în domeniul energiilor regenerabile, 
construcţiilor şi sectorului imobiliar. De asemenea, doamna prim-ministru a încurajat participarea companiilor 
spaniole la licitaţiile organizate de autorităţile române pentru proiecte finanţate prin programele operaţionale 
derulate în prezent, dar şi participarea la proiecte de investiţii în parteneriat public-privat sau la programul de 
privatizare a companiilor româneşti de stat", potrivit sursei citate. 
În vederea dezvoltării relaţiilor bilatarale, cei doi oficiali au convenit continuarea demersurilor în perspectiva 
organizării primei şedinţe comune de guvern, inclusiv prin identificarea de noi oportunităţi de cooperare 
sectorială. Totodată, au fost discutate perspectivele de extindere a cooperării în domeniile infrastructurii rutiere şi 
feroviare, având în vedere proiectele aflate în derulare cu parteneri spanioli şi expertiza în domeniu a părţii 
spaniole. Astfel, s-a convenit crearea unui grup de lucru tehnic între autorităţile responsabile în domeniu, care să 
faciliteze accesul la experienţa Spaniei în acest sens. 
Premierul Dăncilă a abordat problematica acordării dublei cetăţenii românilor rezidenţi în Regatul Spaniei, 
precum şi aspecte legate de recunoaşterea extinsă a statutului Bisericii Ortodoxe Române. Cei doi demnitari au 
evocat legăturile istorice, culturale şi lingvistice dintre cele două ţări şi au subliniat angajamentul ferm pro-
european al cetăţenilor români şi spanioli, conform sursei citate. 
Cei doi oficilia au pus accent pe menţinerea unui dialog bilateral constant, în perspectiva preluării de către 
România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în 2019. Viorica Dăncilă a arătat că o bună coordonare în 
pregătirea Summit-ului de la Sibiu din mai 2019 reprezintă o ocazie de a evalua propunerile, ideile şi aşteptările 
statelor membre UE şi ale cetăţenilor cu privire la viitorul Uniunii, inclusiv în perspectiva următorului exerciţiu 
electoral european. 
"Şeful Executivului de la Bucureşti a reiterat că aderarea la Spaţiul Schengen continuă să reprezinte o prioritate 
politică majoră pentru România, mulţumind pentru susţinerea constantă de care se bucură ţara noastră din 
partea Spaniei în acest dosar. În context, a fost abordată problematica provocărilor comune, din perspectiva 
poziţionării celor două ţări în vecinătatea estică, respectiv sudică a UE şi a convergenţei intereselor pentru o 
vecinătate democratică, sigură, prosperă şi predictibilă. Premierul român a împărtăşit preocupările spaniole 
privind evoluţiile din ultimele luni în domeniul migraţiei ilegale. În cadrul convorbirilor, cei doi oficiali s-au referit, 
de asemenea, la buna cooperare existentă în formate de colaborare multilaterale. În finalul întrevederii, doamna 
prim-ministru Viorica Dăncilă a adresat preşedintele guvernului Regatului Spaniei, Pedro Sánchez, invitaţia de a 
efectua o vizită în România", conchide comunicatul de presă al Executivului român. 
tot joi, la ora locală 17.30 (18:30, ora României) premierul Viorica Dăncilă urmează să fie primită în audienţă de 
regele Felipe al VI-lea la Palatul Zarzuela. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Olandei va face, pe 12 septembrie, o vizită în România. Va avea întâlniri cu Iohannis şi Dăncilă 
Premierul Olandei Mark Rutte va efectua o vizită în România, miercurea viitoare, în contextul preluării de către 
România a Preşedinţiei Consiliului UE în prima parte a anului 2019, anunţă ambasada Olandei la Bucureşti pe 
Facebook. 
„Mark Rutte va discuta prima dată cu preşedintele Klaus Iohannis la Palatul Cotroceni, urmând ca ulterior să se 
întâlnească cu premierul Dăncilă la Palatul Victoria. Vizita se va încheia seara cu un dineu de lucru”, se arată în 
postarea de joi, pe pagina oficială de Facebook a Ambasadei Olandei la Bucureşti. 
Potrivit misiunii diplomatice, „discuţiile se vor axa asupra cooperării între România şi Olanda în domeniul politic şi 
economic, atât din punct de vedere bilateral, cât şi în cadrul Uniunii Europene. România va prelua Preşedinţia 
Consiliului Uniunii Europene pe data de 1 ianuarie 2019”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dodon: Cetatenii care doresc unirea cu Romania trebuie declarati persona non grata in R. Moldova 
Cetatenii care doresc unirea Republicii Moldova cu Romania sau cu orice alt stat trebuie declarati persona non 
grata in Republica Moldova, a declarat presedintele Igor Dodon. 
El a vorbit, la postul de televiziune N4, si despre Traian Basescu, sustinand ca acesta a obtinut cetatenia 
moldoveneasca prin incalcarea legii si nu va avea castig de cauza in instanta, unde se judeca acum dosarul privind 
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acordarea cetateniei Republicii Moldova fostului presedinte Traian Basescu. 
Presedintele moldovean Igor Dodon a spus ca cetatenii straini care pledeaza pentru unirea Republicii Moldova cu 
oricare alt stat sa fie declarati persona non grata si a dat de inteles ca la acest lucru se va ajunge, odata ce 
socialistii vor prelua guvernarea la Chisinau. 
"Eu consider ca cei care doresc lichidarea Republicii Moldova, indiferent ca e unirea cu Romania, sau cu Rusia, sau 
cu Ucraina, ei trebuie sa fie declarati persona non grata in Republica Moldova", a subliniat Dodon la N4, citat de 
deschide.md. 
In acelasi interviu pentru postul de televiziune, Igor Dodon a declarat ca Traian Basescu, care este si presedinte de 
onoare al Partidului Unitatii Nationale, a devenit cetatean moldovean prin incalcarea legii. Mai mult, Dodon isi 
argumeneteaza declaratia cu minciuni ca ar fi existat o decizie a unei comisii din care fac parte toate institutiile 
statului. 
"Eu stiu ca domnul Basescu a pierdut la Curtea de Apel. Nimic nu s-a schimbat. Cetatenia Domnului Basescu a fost 
acordata prin incalcarea legislatiei, fapt confirmat nu de mine. Este comisie in care sunt reprezentantii tuturor 
institutiilor care mi-au pus raportul pe masa. Sunt incalcari, poftim.... Dosarul este in instanta. Si chiar daca va 
incerca ca sa mearga pe formula cetateniei prin investitii, n-o sa mearga pentru ca este incalcarea anterioara a 
legislatiei", a declarat Dodon. 
Fostul presedinte Traian Basescu a devenit cetatean al Republicii Moldova in noiembrie 2016, dupa ce a depus 
juramantul la Ambasada Republicii Moldova de la Bucuresti. Traian Basescu a primit cetatenia moldoveneasca 
prin decretul presedintelui Nicolae Timofti, semnat la inceputul lunii iunie a anului 2016. 
(Sursa: ziare.com) 
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